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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo, otwieram XLVII sesję Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 

Jednocześnie proszę państwa, ponieważ mamy wielu gości dzisiaj na sesji 

przypominam, że w związku z tym, że przebieg sesji sejmiku jest nagrywany  

i transmitowany przebywanie na sali w czasie obrad jest równoznaczne z 

wyrażeniem zgody na nieodpłatne wykorzystanie i rozpowszechnianie wizerunku 

utrwalonego jakąkolwiek techniką na wszelkich nośnikach. Szczegółowa informacja 

w tej sprawie znajduje się przy wejściu na salę obrad. Jeżeli ktoś z państwa, kto nie 

jest radnym województwa ani też inną osobą publiczną, chciałby zabrać głos proszę 

o podpisanie oświadczenia w sprawie ochrony danych osobowych oraz oświadczenia 

dotyczącego wykorzystania wizerunku, można to zrobić przy stole po mojej lewej 

stronie.  

Na podstawie § 2 ust. 2 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego  

na sekretarza obrad powołuję pana Mariana Krupińskiego z Klubu Polskiego 

Stronnictwa Ludowego. Protokół z poprzedniego posiedzenia sejmiku, zgodnie  

z § 2 ust. 7 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, został 

wyłożony  

do wglądu pań i panów radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie  

§ 2 ust. 9 protokół został podpisany. 

Przechodzimy do punktu 2: Przyjęcie porządku obrad. Proszę państwa po 

dzisiejszym posiedzeniu konwentu i rozmowach na tymże konwencie proponuję 

państwu wprowadzenie jako punku 10 projektu uchwały w sprawie nadania Odznaki 

Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” II Liceum Ogólnokształcącemu z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Stefana Batorego, jako punktu 11 projektu uchwały w sprawie 

nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Mazowieckiemu Szpitalowi 

Specjalistycznemu Sp. z o.o. w Radomiu oraz jako punktu 12 projektu uchwały  

w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Liceum 

Ogólnokształcącemu im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Garwolinie. Czy ktoś  

z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie porządku obrad? Proszę bardzo 

pan marszałek Adam Struzik. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Wnioskuję o wprowadzenie jeszcze dwóch punktów w sprawie wniesienia pod 

obrady Sejmiku Województwa Mazowieckiego projektu uchwały sejmiku zmieniającej 
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uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie kredytu 

długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 zł i prosiłbym tutaj o dwa czytania. 

Jak również w sprawie prowadzenia z ministrem właściwym do spraw kultury i 

ochrony dziedzictwa narodowego, jako wspólnej, samorządowej instytucji kultury pod 

nazwą: „Muzeum Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy (1941-

1944)”. Bardzo proszę o wprowadzenie tych punktów, no gdzie pan przewodniczący 

uzna za stosowne, prosiłbym żeby frekwencja była.   

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy są inne propozycje zmiany porządku obrad? 

Jeżeli nie, przystąpimy do głosowania poszczególnych punktów. Kto z państwa 

radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 10 projektu uchwały w sprawie nadania 

Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” II Liceum Ogólnokształcącemu  

z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Stefana Batorego (druk nr 862)? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu do porządku obrad 

było 36 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam,  

że sejmik przyjął zmianę w porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem jako punktu 11 projektu uchwały w sprawie nadania Odznaki 

Hornowej „Zasłużony dla Mazowsza” Mazowieckiemu Szpitalowi Specjalistycznemu 

Spółka z o.o. w Radomiu (druk nr 863)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 36 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik 

przyjął zmianę w porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem 

jako punktu 12 projektu uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony 

dla Mazowsza” Liceum Ogólnokształcącemu im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w 

Garwolinie (druk nr 864)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 

wprowadzeniem punktu głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik przyjął zmianę w porządku obrad. I 

teraz proszę państwa mamy dwie propozycje zmiany porządku obrad, które zgłosił 

pan marszałek Adam Struzik. Ja bym może proponował wprowadzenie jako punktu 

22, w kolejności może tutaj druków, czyli jako punktu 22 projektu uchwały w sprawie 

prowadzenia z ministrem właściwym do spraw kultury i ochrony dziedzictwa 

narodowego, jako wspólnej, samorządowej instytucji kultury pod nazwą: „Muzeum 

Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy (1941-1944)” (druk nr 
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861), a jako punktu 23 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego w 

wysokości 300.000.000,00 zł (druk nr 866). Proszę państwa, to kto z państwa 

radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 22 projektu uchwały w sprawie 

prowadzenia z ministrem właściwym do spraw kultury i ochrony dziedzictwa 

narodowego, jako wspólnej, samorządowej instytucji kultury pod nazwą: „Muzeum 

Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy (1941-1944)” (druk nr 

861)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za wprowadzeniem tego punktu głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik przyjął zmianę w porządku obrad. I 

kto z państwa radnych, jest za wprowadzeniem jako punktu 23 projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie 

kredytu długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 zł (druk nr 866)? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu  

do porządku obrad głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 

od głosu. Stwierdzam, że sejmik przyjął zmianę w porządku obrad.  

Przechodzimy zatem do punktu 3, o zabranie głosu proszę pana radnego Adama 

Orlińskiego.  

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni, 

Szanowni Państwo, sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Mazowieckiego (WPF) na lata 2018-2038. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie  

§ 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował 

powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia 

pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 

projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego  

na posiedzeniach w dniach 10 i 18 września 2018 roku pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Mazowieckiego na lata 2018 – 2038 z druku nr 844 wraz  

z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. 
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Jeżeli 

nie, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest  

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 844 wraz z autopoprawką nr 1? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 38 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 

na lata 2018-2038 (druk nr 844) wraz z autopoprawką nr 1. 

Przechodzimy do punktu 4, o zabranie głosu ponownie proszę pana radnego Adama 

Orlińskiego. 

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok. 

Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 

nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniach w dniach 10 i 18 

września  2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok z druku nr 

845 wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Przystępujemy 

zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały  

z druku nr 845 wraz z autopoprawką nr 1? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się  

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 27 radnych, nikt nie 

był przeciw, 9 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok (druk nr 845) wraz z 

autopoprawką nr 1.  
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Przechodzimy do punktu 5, o zabranie głosu proszę pana radnego Mirosława 

Augustyniaka. 

 

Pan Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni, pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały 

zmieniającej rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Gostynińsko-

Gąbińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. Sejmik, na podstawie § 11 ust. 3 

Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 

projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem kontynuowania pierwszego 

czytania i opracowania sprawozdania. W trakcie posiedzenia, w dniu 18 września 

2018 roku zgłoszono poprawki o następującej treści: w uzasadnieniu do projektu 

uchwały w 14 akapicie drugie zdanie otrzymuje brzmienie „Jednakże rada miasta i 

gminy Gąbin przesłała swoje stanowisko po ustawowym terminie miesiąca. Rada 

miasta i gminy Gąbin otrzymała projekt przedmiotowego aktu prawnego 18 czerwca 

2018 roku, natomiast uzgodnienie projektu wysłała 20 lipca 2018 roku”. Komisja po 

rozpatrzeniu powyższego projektu uchwały zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

zmieniającej rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Gostynińsko-

Gąbińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu (druk nr 839) wraz ze zgłoszoną 

poprawką. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Jeżeli 

nie, przystępujemy do głosowania projektu uchwały wraz z poprawką, którą państwo 

mają w sprawozdaniu Komisji Ochrony Środowiska. Tak naprawdę ta poprawka 

mimo tego, że jest dosyć długa w brzmieniu, sprowadza się do zamiany słowa 

„czerwca” na „lipca”, bo tam chodziło o to, że to uzgodnienie projektu zostało 

przesłane w lipcu, a nie w czerwcu. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 839? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 31 radnych, nikt nie był przeciw, 

4 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą rozporządzenie Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie Gostynińsko-Gąbińskiego Obszaru Chronionego 

Krajobrazu (druk nr 839). 
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Przechodzimy do punktu 6, o zabranie głosu ponownie proszę pana radnego 

Mirosława Augustyniaka.  

 

Pan Mirosław Augustyniak  

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni, pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w 

sprawie Siedlecko-Węgrowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

Przewodniczący Sejmiku  

na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem 

przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja  

po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 września 2018 roku 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Siedlecko-Węgrowskiego 

Obszaru Chronionego Krajobrazu (druk nr 852).  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 852? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 32 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie Siedlecko-Węgrowskiego Obszaru Chronionego 

Krajobrazu (druk nr 852). 

Przechodzimy do punktu 7, o zabranie głosu proszę pana radnego Mirosława 

Augustyniaka.  

 

Pan Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni, pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w 

sprawie programu ochrony powietrza dla strefy mazowieckiej, w której został 

przekroczony poziom docelowy ozonu w powietrzu. Sejmik na podstawie § 11 ust. 3 

Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 

projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego 

czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały 
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na posiedzeniu w dniu 18 września 2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie programu ochrony powietrza dla strefy mazowieckiej, w której 

został przekroczony poziom docelowy ozony w powietrzu (druk nr 843).   

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 843? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 29 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie ochrony powietrza dla strefy mazowieckiej, w której został 

przekroczony poziom docelowy ozonu w powietrzu (druk nr 843). 

Przechodzimy do punktu 8, o zabranie głosu proszę dla odmiany pana radnego 

Mirosława Augustyniaka.  

 

Pan Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni, pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały 

zmieniającej rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Dolina Rzeki Jeziorki. Przewodniczący Sejmiku na 

podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem 

przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 

rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 września 2018 roku 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej rozporządzenie Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Dolina Rzeki Jeziorki 

(druk nr 858).  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Przystępujemy 

zatem do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 858? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 33 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
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podjął uchwałę zmieniającą rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie 

Obszaru Chronionego Krajobrazu Dolina Rzeki Jeziorki (druk nr 858).  

Przechodzimy do punktu 9, o zabranie głosu proszę pana radnego Mirosława 

Augustyniaka.  

 

Pan Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni, pragnę 

przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki 

Odpadami dla Mazowsza na lata 2012-2017, z uwzględnieniem lat 2018-2023. 

Przewodniczący Sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu, w 

dniu 18 września 2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla 

Mazowsza na lata 2012-2017, z uwzględnieniem lat 2018-2023 (druk nr 859).  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Przystępujemy 

zatem do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 859? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 32  radnych, nikt nie był przeciw, 

1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wykonania 

Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla Mazowsza na lata 2012-2017, z 

uwzględnieniem lat 2018-2023 (druk nr 859).  

Przechodzimy do punktu 10: projekt uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej 

„Zasłużony dla Mazowsza” II Liceum Ogólnokształcącemu z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Stefana Batorego (druk nr 862). Proszę państwa, zgodnie  

z § 3 uchwały nr 141/06 w sprawie ustanowienia Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 

Mazowsza”, z dnia 10 lipca 2006 sejmik na wniosek Komisji Odznaki Honorowej 

„Zasłużony dla Mazowsza”, w drodze uchwały nadaje odznakę. Komisja Odznaki 

Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” przedstawia sejmikowi projekt uchwały,  
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w którym wnosi o nadanie odznaki II Liceum Ogólnokształcącemu z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Stefana Batorego. Czy ktoś z państwa radnych chciałaby zabrać 

głos w sprawie projektu uchwały? Proszę państwa wnioskuję o przejście do drugiego 

czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu stwierdzę, iż sejmik wyraził zgodę na przejście  

do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem uchwały z druku nr 862? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się  

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych, nikt nie 

był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony 

dla Mazowsza” II Liceum Ogólnokształcącemu z Oddziałami Dwujęzycznymi im. 

Stefana Batorego (druk nr 862). 

Przechodzimy do punktu 11: projekt uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej 

„Zasłużony dla Mazowsza” Mazowieckiemu Szpitalowi Specjalistycznemu Sp. z o.o.  

w Radomiu (druk nr 863). Proszę Państwa Komisja Odznaki Honorowej „Zasłużony 

dla Mazowsza” przedstawia sejmikowi projekt uchwały, w którym wnosi o nadanie 

odznaki Mazowieckiemu Szpitalowi Specjalistycznemu Sp. z o.o. w Radomiu. Czy 

ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Wnioskuję  

o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził 

zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania, kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 863? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 33 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Mazowieckiego Szpitalowi 

Specjalistycznemu Sp. z o.o. w Radomiu (druk nr 863). 

Przechodzimy do punktu 12: projekt uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej 

„Zasłużony dla Mazowsza” Liceum Ogólnokształcącemu im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Garwolinie (druk nr 864). Komisja Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 

Mazowsza” przedstawia sejmikowi projekt uchwały, w którym wnosi o nadanie 

odznaki Liceum Ogólnokształcącemu im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w 

Garwolinie. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę bardzo pan radny Marian Piłka. 
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Pan Marian Piłka 

Szanowni Państwo, chciałbym zaapelować o uchwalenie tej Odznaki, dlatego że ona 

jest przyznawana Liceum w Garwolinie, które jest niezwykle zasłużone, nie tylko 

dlatego, że powstało w ‘18 roku, wtedy kiedy odradzała się Polska. Można 

powiedzieć, że tak jak Liceum Batorego, czy inne szkoły, które w tym momencie 

powstawały był to czyn budujący naszą niepodległą Rzeczpospolitą, ale Liceum w 

Garwolinie jest także bardzo zasłużone zarówno przez swoją działalność 

przedwojenną, dlatego że wychowankowie tego liceum przed wojną zasłużyli się w 

sposób niezwykły w czasie II Wojny Światowej, wielu z nich zginęło, wielu walczyło w 

Armii Krajowej i w Polskich Siłach Zbrojnych na Zachodzie. Natomiast po wojnie, 

trzeba tutaj powiedzieć, że w okresie zwłaszcza lat 80, znaczna grupa młodzieży była 

zaangażowana w działalność wolnościową, komunistyczną. W związku z tym, myślę 

że przyznanie temu liceum Odznaki „Zasłużony dla Mazowsza” jest w pełni 

uzasadnione, o co Państwa proszę. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, proszę państwa wnioskuję o przejście do drugiego czytania, jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania, kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 864? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 radnych, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony 

dla Mazowsza” Liceum Ogólnokształcącemu im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Garwolinie (druk nr 864). Proszę państwa, tutaj w nawiązania do wypowiedzi pana 

radnego, chciałem tylko państwu przypomnieć, że oba te licea obchodzą 100-lecie 

działalności, czyli są rówieśnikami odzyskania przez Polskę niepodległości, 

natomiast szpital w Radomiu jest nieco młodszy i obchodzi 20-lecie działania.  

Proszę państwa przechodzimy do punktu 13, o zabranie głosu proszę pana radnego, 

Krzysztofa Strzałkowskiego 

 

Pan Krzysztof Strzałkowski 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, pragnę przedstawić sprawozdanie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu o projekcie 
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uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej drogi nr 735 stacja 

kolejowa Ożarów – droga 92 na terenie miasta Ożarów Mazowiecki. Komisja w dniu  

6 września 2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt tejże uchwały. Zaznaczam, 

uchwała jest wynikiem wystąpienia samych samorządów niższego szczebla właśnie  

w tej sprawie, więc nie ma tu mowy o jakimś ograniczaniu ich kompetencji w tym 

zakresie. Dziękuję uprzejmie.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Jeżeli 

nie, przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały z druku nr 848? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej numer 625 stacja 

kolejowa Zielonka - droga 634 na terenie miasta Zielonka (druk nr 848). 

Przechodzimy do punktu 14, o zabranie głosu ponownie proszę pana radnego 

Krzysztofa Strzałkowskiego.  

 

Pan Krzysztof Strzałkowski 

Z góry Państwa przepraszam za pomyłkę, ponieważ dwa analogiczne projekty 

uchwał zreferowałem w odwrotnej kolejności, tak więc oba projekty uchwał dotyczą 

pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich, dróg do tej pory wojewódzkich poprzednio 

634, a teraz właśnie drogi wojewódzkiej nr 735, tutaj również Komisja Infrastruktury 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały, jest to potwierdzone 

wnioskiem zainteresowanych samorządów gminnych i wynika tak naprawdę ze 

zmiany przepisów prawa, gdzie drogi wojewódzkie o znaczeniu strategicznym dla 

obronności, czy w ogóle drogi o strategicznym znaczeniu dla obronności musiały 

pozostawać drogami wojewódzkimi, nie mogły mieć niższej kategorii, mimo że, gdy 

patrzymy na siatkę drogową, często przeczyło to logice, bo obie wskazane drogi 

wojewódzkie to krótkie odcinki od dróg krajowych, bądź innych dróg wojewódzkich do 

bocznic kolejowych. W tym przypadku również pozytywna opinia komisji.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 849? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej nr 735 stacja 

kolejowa Ożarów – droga 92 na terenie miasta Ożarów Mazowiecki (druk nr 849). 

Przechodzimy do punktu 15, o zabranie głosu ponownie proszę pana radnego 

Krzysztofa Strzałkowskiego. 

 

Pan Krzysztof Strzałkowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, przedstawiam państwu 

Sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania 

Bezrobociu o projekcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu części nieruchomości zabudowanej, położonej w Warszawie u zbiegu  

ul. Siennej i Śliskiej, adres odpowiednio: Sienna 60 i Śliska 51. Zaznaczam,  

że zainteresowanie nabyciem tej nieruchomości wyraziło Muzeum Getta 

Warszawskiego, jako „warszawiak”, jako przedstawiciel mieszkańców Warszawy  

w Sejmiku Województwa Mazowieckiego wyrażam zadowolenie, że ten budynek,  

o pięknej historii zabytkowego szpitala, no będzie na powrót służył mieszkańcom 

Śródmieścia i Woli, bo u zbiegu tych ulic, znaczy tych dzielnic budynek się znajduje, 

teraz popada w coraz gorszy stan techniczny, mam nadzieję, że to będzie godna 

siedziba dla Muzeum Getta Warszawskiego. Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt.   

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Przystępujemy zatem do głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

uchwały z druku nr 846? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu części 



14 
 

nieruchomości zabudowanej położonej w Warszawie przy ul. Siennej 60/ul. Śliskiej 

51 (druk nr 846). 

Przechodzimy do punku 16, o zabranie głosu ponownie proszę pana radnego 

Krzysztofa Strzałkowskiego.  

 

Pan Krzysztof Strzałkowski 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. przedstawiam sprawozdanie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu o projekcie 

uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu części 

nieruchomości zabudowanej, położonej w Sokołowie Podlaskim przy ulicy Krzywej 

30. Tak samo jak w przypadku poprzednich uchwał mamy do czynienia z pozytywną 

opinią Komisji Infrastruktury. Sprzedaż nastąpi na rzecz Rejonowego Związku Spółek 

Wodnych w Sokołowie Podlaskim, a nieruchomość posłuży dalej realizacji 

obowiązków wynikających z ustaw. Dziękuję uprzejmie.   

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 847? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej, położonej w Sokołowie Podlaskim przy ulicy Krzywej 30 

(druk nr 847).  

Przechodzimy do punktu 17: projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu 

Województwa Mazowieckiego. Proszę państwa, 10 lipca tego roku, sejmik podjął 

uchwałę nr 113/18 w sprawie przyjęcia i skierowania do uzgodnienia z Prezesem 

Rady Ministrów projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie Statutu Województwa Mazowieckiego. 29 sierpnia bieżącego 

roku do Kancelarii Sejmiku wpłynęło pismo Prezesa Rady Ministrów, informujące  

o uzgodnieniu przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Województwa Mazowieckiego. W związku z powyższym, wnoszę o podjęcie 

przedmiotowej uchwały. Czy kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Proszę Państwa, jeżeli nie, wnioskuję o przejście do drugiego 
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czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście  

do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radych 

jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 860? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu 

Województwa Mazowieckiego (druk nr 860). 

Przechodzimy do punktu 18, o zabranie głosu proszę Marszałka Adama Struzika.  

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, ta uchwała dotyczy zmian  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin/miast na wykonanie prac 

remontowych budynków użytkowanych przez jednostki Ochotniczych Straży 

Pożarnych, w ramach zadania „Mazowieckie strażnice OSP-2018”. Ta uchwała ma 

charakter porządkowy, pewne gminy zrezygnowały, albo zmieniły zakres prac 

remontowych, inne poprosiły o dofinansowanie, nie ma moim zdaniem powodu żeby 

omawiać to w szczegółach, wszystko jest w załączniku i wnoszę o przyjęcie tej 

porządkującej uchwały w dwóch czytaniach.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 850? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt nie był 

przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla gmin/miast na wykonanie prac remontowych budynków użytkowanych 

przez jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych w ramach zadania „Mazowieckie 

strażnice OSP-2018” (druk nr 850). 

Przechodzimy do punktu 19, o zabranie głosu proszę marszałka Adama Struzika.  
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Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, tym razem sprawa dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania OSP-2018 i przypomnę, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu 28 marca 2018 roku podjął uchwałę  

nr 35/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania OSP-2018  

na zakup nowego sprzętu specjalistycznego, nowych średnich i ciężkich 

samochodów ratowniczo-gaśniczych, ze sprzętem ratowniczo-gaśniczym 

zamontowanym na stałe oraz nowych lekkich samochodów ratowniczo-gaśniczych. 

Przypomnę, że w pierwszym etapie prac, powołana Komisja OSP dokonała wyboru 

57 gmin/miast, na łączną kwotę 6 620 000,000 zł wyłącznie na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych. Proszę państwa do tej pory, jak państwo pamiętają zakup 

tych samochodów był realizowany w formie pewnej składanki. Cześć środków 

wykładały gminy, otrzymywały od nas dofinansowanie w różnej wysokości, do lekkich 

samochodów 70 tyś, do średnich i ciężkich 130 tyś. Następnie uzyskiwały też 

wsparcie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i z budżetu państwa  

za pośrednictwem kiedyś Związków Ochotniczych Straży Pożarnych, a ostatnio już 

decyzjami Wiceministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. W związku z tym, że 

my nie znamy mechanizmu przydziału pieniędzy i wskazywania tych podmiotów, 

które korzystają z pieniędzy z budżetu państwa, okazało się że 7 gmin, dla których ta 

pomoc z naszej strony została przyznana, zgłosiło problem z pozyskaniem tych 

dodatkowych pieniędzy i z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, i z 

pieniędzy budżetowych. W konsekwencji musiały zrezygnować z przyznawania 

dotacji, powstały oszczędności w wysokości 849 230 zł i w związku z tym, że 

mieliśmy dużą listę rezerwową, bo tych wniosków było aż 159 po prostu jest 

niezbędna zmiana załącznika do uchwały nr 35/18 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej, w ramach zadania OSP oraz dodanie nowego załącznika z listą 

jednostek OSP, na które gmina lub miasto otrzymała dofinansowanie na zakup 

sprzętu specjalistycznego. Wnoszę też o to, żeby no realnie można było w ogóle 

mówić o tym zakupie jeszcze w tym roku, proszę  

o przyjęcie w dwóch czytaniach tej uchwały.    

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli 
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nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 851? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 33 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w ramach zadania OSP-2018 (druk nr 851).  

Przechodzimy do punktu 20, o zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbietę Lanc. 

 

Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

przez Województwo Mazowieckie z Fundacją Odzyskać Radość umowy na realizację  

w latach 2018-2020 zadania pn.: „Ośrodek rehabilitacji społecznej osób  

z zaburzeniami psychicznymi „Przy Dworze” w Bogurzynie”. W § 1 wyraża się zgodę 

na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Fundacją Odzyskać Radość umowę 

na realizację w latach 2018-2020 zadanie pod nazwą „Ośrodek rehabilitacji 

społecznej osób z zaburzeniami psychicznymi „Przy Dworze” w Bogurzynie”, 

ponieważ jest to zadanie dwuletnie potrzebna jest nasza zgoda, w roku 2018 kwota 

jest 478 848,56 zł, a w kolejnym roku 2019 to jest kwota 2 181 587,89 zł. Proszę  

o przejście do drugiego czytania, jeśli to możliwe.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 853? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Mazowieckie z Fundacją Odzyskać Radość umowy na realizację w latach 2018-2020 

zadania pn.: „Ośrodek rehabilitacji społecznej osób z zaburzeniami psychicznymi  

„Przy Dworze” w Bogurzynie” (druk nr 853). 
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Przechodzimy do punktu 21, o zabranie głosu ponownie proszę panią marszałek 

Elżbietę Lanc. 

 

Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Uchwała Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze Stowarzyszeniem Rodziców  

i Przyjaciół Dzieci Niewidomych i Słabowidzących „TĘCZA” umowy na realizację  

w latach 2018-2019 zadania pn.: „Modernizacja węzła cieplnego oraz instalacji 

centralnego ogrzewania i ciepłej wody użytkowej w Ośrodku dla Dzieci Niewidomych  

i Słabowidzących ze Sprzężoną Niepełnosprawnością”. W § 1 wyraża się zgodę na 

zawarcie takie umowy, na realizację tego zadania w latach 2018-2019.  

W roku 2018 to będzie kwota 74 837,92 zł, natomiast planowana kwota 

dofinansowania w roku 2019 wyniesie 115 640,97 zł. Proszę o przejście do drugiego 

czytania.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 854? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 

Mazowieckie ze Stowarzyszeniem Rodziców i Przyjaciół Dzieci Niewidomych  

i Słabowidzących „TĘCZA” umowy na realizację w latach 2018-2019 zadania  

pn.: „Modernizacja węzła cieplnego oraz instalacji centralnego ogrzewania i ciepłej 

wody użytkowej w Ośrodku dla Dzieci Niewidomych i Słabowidzących ze Sprzężoną 

Niepełnosprawnością” (druk nr 854). 

Przechodzimy do punktu 22, o zabranie głosu proszę pana marszałka Wiesława 

Raboszuka. 
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Pan Wiesław Raboszuk – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku przedkładam pod obrady projekt uchwały  

w sprawie prowadzenia z ministrem właściwym do spraw kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego, jako wspólnej, samorządowej instytucji kultury pod nazwą: 

„Muzeum Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy (1941-1944)”. 

„Muzeum Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy (1941-1944)’’ 

powstało w wyniku podziału samorządowej instytucji kultury pn.: „Muzeum 

Regionalne w Siedlcach” i rozpoczęło działalność 1 lipca 2018 roku. Muzeum 

obejmuje były obóz zagłady, były karny obóz pracy, kopalnię żwiru, w której 

pracowali więźniowie, miejsce straceń i tak zwaną czarną drogę. Zespół obiektów 

muzeum tworzą m.in. założenie pomnikowo-przestrzenne z symbolicznym 

cmentarzem żydowskim utworzonym z 17 tyś. głazów i centralnym pomnikiem oraz 

pomnik ofiar więźniów karnego obozu pracy. Jest ono jednym z najważniejszych 

symbolicznych świadectw rozmiaru zagłady przeprowadzonej przez niemieckiego 

okupanta na ziemiach polskich w czasie II Wojny Światowej. Uznając za niezwykle 

istotne znaczenie tego miejsca, jego egzystencję w społecznej świadomości, 

potrzebą rozwoju i dalszego rozpowszechniania wiedzy o nim Minister Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego zaproponował Samorządowi Województwa Mazowieckiego 

współprowadzenie tej instytucji. Niniejsza umowa, przepraszam, niniejsza uchwała 

upoważnia Zarząd Województwa do zawarcia umowy w tej sprawie. Projekt umowy 

jest załącznikiem do niniejszej uchwały. Umowa zostanie zawarta, będzie 

obowiązywała do dnia 31 grudnia 2028 roku. Bardzo proszę  

o przejście do drugiego czytania.   

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 861? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 37 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie prowadzenia z ministrem właściwym do spraw kultury  

i ochrony dziedzictwa narodowego, jako wspólnej, samorządowej instytucji kultury 
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pod nazwą: „Muzeum Treblinka. Niemiecki nazistowski obóz zagłady i obóz pracy 

(1941-1944)” (druk nr 861). 

Przechodzimy do punktu 23, o zabranie głosu proszę pana skarbnika Marka 

Miesztalskiego. 

 

Pan Marek Miesztalski – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, w imieniu zarządu pragnę zgłosić projekt 

uchwały dotyczącej kredytu długoterminowego. Jak państwo wiecie sejmik przesądził 

o wzięciu tego kredytu w zeszłym roku, początkowo mieliśmy zaplanowane, że kredyt 

ten będzie w wysokości 220 mln w tym roku i 80 mln w roku 2019. Na jednej  

z poprzednich sesji zmniejszyliśmy tegoroczną ratę kredytu o 40 mln. W dniu 

dzisiejszym przegłosowali państwo zarówno zmianę w budżecie jak i w WPF-ie,   

z których to zmian wynika, że zaciągniecie tego kredytu w roku bieżącym będzie 

niepotrzebne, z uwagi na dobrze idące dochody i to jest jedna przyczyna, a druga 

przyczyna jest taka, że znane problemy z realizacją inwestycji, związane z kłopotami 

firm wykonawczych powodują, że cześć tych inwestycji, szczególnie liniowych 

przekłada się, no przedłuża się i trzeba je przełożyć na rok następny. Efektem tego 

jest to, iż kredyt ten w całości wzięlibyśmy w roku 2019 i 2020. W roku 2019 - 260 

mln, w roku 2020 - 40 mln i tak wygląda ten projekt uchwały. Przesuwamy transze 

tego kredytu, jak również jego spłaty o ten kolejny rok. W związku z tym, że w 

budżecie i w WPF-ie mamy już te zmiany dokonane proszę o przyjęcie tejże uchwały 

w dwóch czytaniach.  Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 866? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 34 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Województwo 

Mazowieckie kredytu długoterminowego w wysokości 300.000.000,00 zł (druk nr 

866). 
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Przechodzimy do punktu 24: informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2018-2038 za I półrocze 2018 roku. Informację otrzymali państwo 

wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają państwo pytania w związku  

z informacją? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją. 

Stwierdzam, że sejmik zapoznał się z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2018-2938 za I półrocze 2018 roku. 

Przechodzimy do punktu 25: informacja z wykonania budżetu Województwa 

Mazowieckiego za I półrocze 2018 roku. Informację również otrzymali państwo wraz  

z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają państwo pytania w związku z 

informacją? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją. 

Stwierdzam, że sejmik zapoznał się z informacją z wykonania budżetu Województwa 

Mazowieckiego za I półrocze 2018 roku. 

Przechodzimy do punktu 26: informacja o przebiegu wykonania planów finansowych 

jednostek za I półrocze 2018 roku, dla których organem założycielskim jest 

Województwo Mazowieckie. Informację także otrzymali państwo wraz z materiałami 

na dzisiejszą sesję. Czy mają Państwo pytania w związku z informacją? Jeśli nie 

uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją. Stwierdzam, że sejmik 

zapoznał się z informacją o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek  

za I półrocze 2018 roku, dla których organem założycielskim jest Województwo 

Mazowieckie. 

Przechodzimy do punktu 27: interpelacje i zapytania. W okresie między sesjami 

wpłynęły interpelacje radnych Krzysztofa Strzałkowskiego i Karola Tchórzewskiego. 

Na dzisiejszej sesji nie rozpatrujemy interpelacji i zapytań.  

Przechodzimy do punku 28: oświadczenia radnych, czy ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę państwa, skoro nie, 

prosiła o glos pani Ewelina Szostkowa, która chciała zabrać głos w sprawie 

dotyczącej planowanej linii 400 kV Kozienice-Ołtarzew. 

 

Pani  Ewelina Szostkowa 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku, 

Szanowni Państwo, pozwólcie, że przedstawię stanowisko stowarzyszeń gmin 

południowego Mazowsza przeciwdziałających powstaniu linii najwyższych napięć 

Kozienice-Ołtarzew, a zwłaszcza jej szczegółowego przebiegu wpisanego do Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Mazowieckiego. Od ponad 4 lat 
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aktywności, aktywistów reprezentujących lokalne społeczności, walczących  

o naprawienie błędu w obowiązującym Planie Zagospodarowania Województwa 

Mazowieckiego, informujemy że nie jest rolą biura planowania i sejmiku wyznaczania 

szczegółowych lokalizacji inwestycji tego typu, a tylko orientacyjne. Dzięki pomocy 

wielu zaangażowanych w ten proces kompletnych osób, za które to zaangażowanie 

bardzo dziękujemy, w ostatnim roku udało się wypracować rozwiązania. 

Deklarowano nam na specjalnie zwołanych w tym celu komisjach, że nowy plan wraz 

z niezbędnymi poprawkami zostanie uchwalony jeszcze przed wyborami 

samorządowymi.  Dowiedzieliśmy się również o wpłynięciu wniosków 

przeciwstawiających się umieszczeniu w nowym planie Centralnego Portu 

Komunikacyjnego. Mamy pełną świadomość, że każda inwestycja planowana przez 

rząd, podobnie jak linia najwyższych napięć, drogi, czy linie kolejowe, niestety 

powinny się znaleźć w nowych zapisach, ponieważ muszą być one rzeczowe i 

zgodne z obowiązującym prawem. Tylko takie rozwiązanie nie pozwoli na 

zakwestionowanie nowego planu przez organy nadzorcze. My, społeczności 

domagające się wykreślenia szczegółowego przebiegu linii najwyższych napięć 

Kozienice-Ołtarzew z Planu Zagospodarowania Województwa Mazowieckiego 

czujemy się dzisiaj zawiedzeni, tym, że nowy plan, nie jest w dniu dzisiejszym 

procedowany. Prosimy, aby na ostatnim, przed wyborami posiedzeniu sejmiku tj. w 

październiku, szanowni państwo radni, zaangażowani, za co ponownie bardzo 

dziękujemy, w pomoc, w rozwiązanie naszego problemu zakończyli ten długi proces 

naprawy i zmiany starego planu na nowy, podejmując wyczekiwaną przez tysiące 

ludzi uchwałę. Zamieniając tym samym rozgoryczenie i złość społeczności w 

zadowolenie. Chciałabym jeszcze dodać od siebie, że to o czym przed chwilą 

przeczytałam nie jest głosem tylko mieszkańców południa, ale również głosem 

mieszkańców zachodniej części Mazowsza, którzy wspólnie z nami wiosną tego roku 

złożyli tysiące wniosków i oczekują pozytywnego rezultatu. Jeżeli byłaby możliwość, 

aby szanowny marszałek zabrał głos w tej sprawie, to bylibyśmy wdzięczni. Bardzo 

dziękuję.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę bardzo pan marszałek Adam Struzik.  
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Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, Szanowna Pani, rzeczywiście 

wolą sejmiku, zarządu województwa było przyjęcie aktualizacji Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Mazowieckiego jeszcze w tej 

kadencji i byliśmy przekonani, że nam się to uda. Niestety w między czasie proszę 

państwa, pojawił się następny problem, problem o olbrzymim znaczeniu również dla 

społeczności Mazowsza, tym razem gmin Baranów, Wiskitki, Teresin, czyli kwestia 

Centralnego Portu Komunikacyjnego i kiedy rozpoczęliśmy procedurę konsultacji 

społecznych, które są obowiązkowe, powtarzam obowiązkowe, otrzymaliśmy przede 

wszystkim w tej sprawie 2344 wnioski, powtarzam 2344 wnioski w ramach konsultacji 

społecznych, które muszą być rozpatrzone zgodnie z ustawą o udostępnieniu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. Ponadto chcę państwa 

poinformować, że taki dokument, jak Wojewódzki Plan Zagospodarowania 

Przestrzennego wymaga również uzgodnień z instytucjami państwowymi. Niestety do 

dzisiaj nie, i czekamy na te uzgodnienia, do dzisiaj nie otrzymaliśmy uzgodnień 

Ministra Inwestycji i Rozwoju w sprawie zgodności z koncepcją przestrzennego 

zagospodarowania kraju 2030, a to jest obowiązkowa, obowiązkowe uzgodnienie, 

Ministra Inwestycji i Rozwoju w sprawie zgodności z programem rządowym art. 41 

ust. 1 pkt 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, nie 

otrzymaliśmy też uzgodnienia z Dyrektorem Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” i to jest też wymóg 

art. 41 ust. 1 pkt 5a ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz 

art. 14 pkt 2 ustawy prawo wodne, również od Mazowieckiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków, a to jest art. 20 ustawy o ochronie zabytków i opiece nad 

zabytkami. Reasumując jest wolą zarządu i myślę, że większości sejmiku przyjęcie 

jeszcze przed wyborami, ale ja dzisiaj nie mogę takiej gwarancji państwu złożyć, bo 

jednak 2,5 tyś tych wniosków musi zostać rozpatrzone. To nie może być tak, że w 

jednej sprawie my wysłuchujemy już kilka lat i prowadzimy dialog społeczny, a w 

drugiej, nie mniej ważnej dla tej społeczności sprawie powiemy to nas po prostu nie 

interesuje, i proszę nas zrozumieć, to nie jest kwestia woli, to jest kwestia uczciwego 

podejścia do tego problemu, także proszę dać nam szansę pracy nad tym 

problemem, ale proszę też pamiętać, że ludzie mieszkający w tych trzech gminach, 

jeszcze raz powtórzę gmina Baranów, Wiskitki, Teresin są zdeterminowani, 
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przeprowadzili w gminie Baranowo referendum, w którym 99% biorących udział w 

referendum opowiedziało się przeciwko lokalizacji Centralnego Portu 

Komunikacyjnego i wielu z naszych radnych, w tym ja osobiście na przykład tę opinię 

podziela. I proszę dać nam szansę żebyśmy mogli to zakończyć wtedy, kiedy 

rozpatrzymy wszystkie te odwołania. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę pani radna Dorota Stalińska. 

 

Pani Dorota Stalińska 

Szanowny Panie Marszałku, Szanowni koledzy radni i koleżanki, szanowni Państwo, 

bardzo jestem zaangażowana w te działania na rzecz spełnienia państwa oczekiwań  

i chciałabym tylko podkreślić, że sejmik i radni, z naszej strony zrobiliśmy wszystko, 

żeby państwa oczekiwania spełnić. Ten plan jest, tak jak wspomniał pan marszałek 

gotowy i on będzie zatwierdzony. Mam takie pytanie, nie wiem, czy jest panie 

marszałku taka szansa, że na ostatnim naszym posiedzeniu w październiku  

na przykład będzie można to zrobić? Rozumiem, że nie może pan marszałek 

odpowiedzieć w 100%, bo nie wie czy otrzymamy do tej pory te wymagalne i 

absolutne zgody organizacji czy urzędów na które nie mamy wpływu. Ja wierzę 

osobiście gorąco, że to się uda, bo zawsze byłam optymistką w tej mierze, więc 

myślę, że mamy szansę żeby na ostatnim naszym posiedzeniu to procedować. Wola 

na pewno jest, chciałabym żebyście państwo zrozumieli, że jest na pewno wola i 

wszystko jest przygotowane. Problem Centralnego Portu Komunikacyjnego pojawił 

się w międzyczasie wśród tych naszych wszystkich ustaleń i nie można go pominąć, 

czyli być może pracownicy, nie wiem, zaangażują wszystkie siły od rana do nocy i te 

tysiące wniosków będą mogli rozpatrzyć. Ja wierzę w to, że uda nam się to do końca 

tej kadencji zrobić. Rozumiem, że pan marszałek nie może tego obiecać, nikt z nas 

nie może obiecać, ale jestem pełna dobrej myśli i chciałabym żebyście państwo też 

tak myśleli, a jeżeli się to nie uda, to obiecuję, myślę że możemy obiecać, że stanie 

to na pierwszym posiedzeniu nowej kadencji, której mam nadzieję wszyscy, czy 

większość z nas również się tutaj spotkamy. Dziękuję. 
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę Pan Marszałek Adam Struzik.  

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Proszę Państwa, zgodnie z prawem kadencja trwa do 16 listopada, pierwsze 

posiedzenie nowo wybranego sejmiku będzie miało miejsce między 16 a 23 

listopada, w związku z tym, że mamy zaplanowany sejmik na 16 października, tak 

panie Przewodniczący? Jakiś cień szansy istnieje, tak jak zresztą pani tutaj, Dorota 

Stalińska powiedziała. My nie mamy żadnego wpływu na decyzję administracji 

rządowej. Proszę mi wierzyć no, wszystkie te dokumenty zostały wysłane i na nie 

oczekujemy, na te uzgodnienia, natomiast proszę pamiętać, że tak naprawdę, jeśli 

chodzi o linię 400 kV, jak również o ścisłą lokalizację Centralnego Portu 

Komunikacyjnego to nie jest to rola, tak jak pani powiedziała, to nie jest rola 

Samorządu Województwa. Natomiast to, że znajduje się to w dokumentach 

chociażby w postaci graficznego przebiegu czy np. samolociku, który miedzy Łodzią i 

Warszawą, powiedziałbym symbolizuje ten Centralny Port Komunikacyjny powoduje 

duże niezrozumienie, że to Samorząd Województwa Mazowieckiego swoimi 

decyzjami przesądza o tych lokalizacjach.  

Tak nie jest i państwo muszą to zrozumieć, ale powtarzam chcemy to, chcemy  

to zgodnie z oczekiwaniami państwa zapisać i jeżeli uda nam się do tego 16 

października, bo nie wiem czy jeszcze będzie jedno posiedzenie w listopadzie, ale 

jeśli nam się uda, to naprawdę, proszę mi wierzyć nie ma żadnych innych powodów 

do tego, abyśmy tego nie próbowali przyjąć. Zrobimy wszystko żeby to, tylko ja 

dzisiaj jestem odpowiedzialnym człowiekiem i ja nie mogę powiedzieć, że na pewno 

to zrobimy, bo musimy rozpatrzyć prawie 2400 odwołań dotyczących Centralnego 

Portu Komunikacyjnego.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, proszę państwa następna sesja zaplanowana jest na 16 

października tego roku, bardzo prawdopodobne jest, że również w listopadzie 

odbędzie się sesja, tak naprawdę mamy czas do 15 listopada, żeby taka sesja się 

odbyła. Proszę państwa, tak jak mówiłem, następna sesja 16 października tego roku, 

dziękuję państwu za udział w dzisiejszym posiedzeniu i zamykam XLVII sesję 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego.  
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